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Jednání se starostou obce Skalice a zástupci mikregionů Památkové zóny 

1866, Nechanicko a Hustířanky 

Dne 18. 8. 2021 proběhla schůzka se starostou obce Skalice. S panem starostou Kavalírem jsme 

společně projednali potřeby občanů, jejich požadavky a jaké aktivity v současné době obec pro tyto 

občany organizuje. Z dlouhodobého hlediska jsou ohroženou skupinou zejména senioři, na které měla 

pandemie Covid- 19 největší dopad. Prošli jsme si obecní budovy, kde nám pan starosta představil 

záměry využívání budov do budoucna. V obci primárně chybí prostory pro společenský život 

a komunitní práci. Pokud se některý ze záměrů podařilo zrealizovat, obec by získala příjemné prostory 

nejen pro setkávání lidí, ale také k poskytování sociální a jiné komunitní práce. Hlavním cílem 

je především zvýšit kvalitu a dostupnost služeb, vedoucích k sociální inkluzi.  

Při společném setkání jsme představili, jakým způsobem v současné době podporujeme práci 

s komunitou v rámci projektu Komunitní sociální práce na venkově a jakým způsobem si představujeme 

práci na celém území pro období 2021+. Shodli jsme se, že tato činnost je prospěšná a pro území 

v podstatě nepostradatelná. 

Jak ukázala jednání na úrovni mikroregionů, problémy jsou v rámci celého území v podstatě totožné. 

Početnou cílovou skupinou se znovu potvrdili senioři. Někteří trpí nedostatečnou soběstačností, 

sníženou fyzickou i psychickou aktivitou a mají různé individuální potřeby. Na celém území nejsou 

dostatečné prostory v domovech pro seniory a velmi potřebné se jeví denní stacionáře a domy 

s pečovatelskou službou. Při diskuzích nad ostatními cílovými skupinami byla mezi zúčastněnými 

poukazováno na nutnost je aktivizovat a participovat. Komunitní práce je vítaná, neboť řešení 

problematiky pouze přes sociální služby se již nyní ukazuje jako nevyhovující uchopení problémů 

cílových skupin.  

Závěrem lze konstatovat, že představitelé obcí na celém území hodnotí Komunitní práci přínosně nejen 

pro občany, ale také pro je samotné, neboť tato činnost pomůže k plnohodnotnému a aktivnímu životu 

v obcích. Shodli jsme se na tom, že budeme v budoucnu společně sdílet výstupy a hodnotit zkušenosti 

v jednotlivých mikroregionech.  

 

Zápis: Bc. Jana Štěpánková 


